
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

1(61) 

Sammanträdesdatum 

2024-03-27 
 

 

  
 
Plats och tid Ronnebysalen, kl. 18:00 

Beslutande Kungörelse om sammanträdet, bilaga A, har anslagits på kommunens anslagstavla 
2024-03-20 och utsänts till Kommunfullmäktiges ledamöter och ersättare  

2024-03-20 

 

Till följd härav förklarades sammanträdet i laga ordning kungjort. 

Övriga närvarande Se särskild förteckning 

Justerare Roger Fredriksson (M), Ola Robertsson (S) 

Justeringsdag 2024-04-04 
 

Underskrifter 

 Sekreterare 

 

Paragrafer §§ 28-50 
 Christoffer Svensson  

 Ordförande 

  

 Lennarth Förberg (M)  

 Justerare 

  

 Roger Fredriksson (M) Ola Robertsson (S) 

 
 ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Beslutsinstans Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum 2024-03-27 

Datum då anslaget sätts upp 2024-04-05 

  

Datum då anslaget tas ner 2024-04-28 

  

Förvaringsplats för protokollet Ronneby, stadshuset, kommunledningsförvaltningen  
 

Underskrift 

  

 Christoffer Svensson  



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

2(61) 
2024-03-27  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Närvarolista 

Beslutande  

Ledamöter Lennarth Förberg (M), Ordförande 
Bengt Sven Åke Johansson (SD), 1:e vice 
ordförande 
Malin Norfall (S), 2:e vice ordförande 
Roger Fredriksson (M) 
Sara Blixt (M) 
Anders Bromée (M) 
Helene Fogelberg (M) 
Thomas Hässelskog (M) 
Therese Åberg (M) 
Angelina Olin (M) 
Nicolas Westrup (SD) 
Anders Borg (SD) 
Tony Holgersson (SD) 
Mattias Ronnestad (SD) 
Tim Aulin (SD) 
Sten-Albert Olsson (SD) 
Eva Kihlström-Widstrand (SD) 
Johan Grönblad (SD) 
Roger Gardell (L) 
Marianne Flink Lundkvist (L) 
Anna Ekberg (KD) 

Robin Jonasson (KD) 
Ola Robertsson (S) 
Imad Khatib (S) 
Tommy Andersson (S) 
Malin Månsson (S) 
Martin Johansson (S) 
Catharina Christensson (S) 
Tommy Persson (S) 
Mikael Mårtensson (S) 
Agnetha Wildros (S) 
Magnus Björk (S) 
Anna-Karin Wallgren (S) 
Rune Kronkvist (S) 
Hillevi Andersson (C) 
Kenneth Michaelsson (C) 
Magnus Gustafsson (C) 
Peter Bowin (V) 
Mohammed Teeti (V) 
Lova Necksten (MP) 
Sune Håkansson (RP) 

Tjänstgörande ersättare Fredrik Jackobsen (M) tjänstgör istället för Åsa Evaldsson (M) 
Decirée Permevik (SD) tjänstgör istället för Carina Aulin (SD) 
Kenneth Lindfalk (SD) tjänstgör istället för Anders Oddsheden (SD) 
Thomas Svensson (SD) tjänstgör istället Peter Jansson (SD) 
Ann-Marie Helt Newton (SD) tjänstgör istället för Sten-Albert Olsson (SD) 
Catrin Stellte Fridh (S) tjänstgör istället för Annette Rydell (S) 
Jan-Eric Wildros (S) tjänstgör istället för Rebecka Jirle (S) 
Max Danielsson (V) tjänstgör istället för Martina Petersson (V)  

Övriga närvarande  

Ersättare Lena Karstensson (M) 
Lars Sager (M) 
Ann-Mari Helt Newton (SD) 
Lennart Gustafsson (L) 

Eva-Stina Johansson (KD) 
Bridget Anne Afor (KD) 
Thomas Svensson (S) 
Jeeda Radwan (RP) 
Mia Persson (MP) 

Tjänstemän Carl-Martin Lanér, kommundirektör. Christoffer Svensson, kommunsekreterare, Frida 
Berg, nämndsekreterare och Markus Grill, kommunjurist  

  

 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

3(61) 
2024-03-27  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Ärendelista 

§ 28 Dnr 2024-000007 101 5 
Val av justerare .................................................................................................... 5 

§ 29 Dnr 2024-000008 101 6 
Godkännande av dagordning ............................................................................... 6 

§ 30 Dnr 2024-000009 101 7 
Medborgarförslag ................................................................................................. 7 

§ 31 Dnr 2024-000178 194 8 
Fråga ställd av Lova Necksten (Mp) till ordförande i nämnden för 
arbete och välfärd Therese Åberg (M) gällande avveckling av Cura 
Individutveckling ................................................................................................... 8 

§ 32 Dnr 2024-000153 023 10 
Avsägelse från uppdraget som ersättare i teknik-, fritid- och 
kulturnämnden, Eva-Britt Brunsmo (C) ............................................................... 10 

§ 33 Dnr 2024-000177 023 11 
Avsägelse från uppdraget som ersättare i kommunfullmäktige, Stefan 
Hellström (SD) .................................................................................................... 11 

§ 34 Dnr 2024-000042 042 12 
Överskridande av AB Ronnebyhus investeringsbudget för Idrotten 1, 
Peder Holmsgatan 9 ........................................................................................... 12 

§ 35 Dnr 2024-000076 042 14 
Tilläggsäskande - Teknik-, fritid- och kulturnämnden ......................................... 14 

§ 36 Dnr 2021-000714 011 17 
Planprogram för Norra Aspan............................................................................. 17 

§ 37 Dnr 2024-000089 252 22 
Förslag till köp av mark vid Skörjesjön, Backaryd .............................................. 22 

§ 38 Dnr 2023-000605 706 25 
Taxor 2024 - Korrigering utifrån procentsats gällande 
förbehållsbelopp, vård- och omsorgsförvaltningen ............................................. 25 

§ 39 Dnr 2024-000067 045 27 
Information om kommunens krediter 2023-12-31 ............................................... 27 

§ 40 Dnr 2024-000102 040 30 
Ägartillskott till AB Ronneby Helsobrunn ............................................................ 30 

§ 41 Dnr 2023-000571 040 34 
Äskande av medel till inköp av språktester ........................................................ 34 

§ 42 Dnr 2024-000066 041 35 
Kompletteringsbudget 2024................................................................................ 35 

§ 43 Dnr 2023-000129 192 38 
Besvarande av motion från Mia Persson (MP) inför tillgång till 
kostnadsfria mensskydd på skoltoaletterna ........................................................ 38 

§ 44 Dnr 2023-000448 192 40 
Besvarande av motion från Roger Gardell (L) - avbryt omedelbart 
upphandlingen angående Karöline 1 och satsa på protonbåten vid 
Karön .................................................................................................................. 40 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

4(61) 
2024-03-27  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 45 Dnr 2023-000097 192 43 
Besvarande av motion från Catrin Stellte-Fridh (S) om sänkt hastighet 
vid Blekinge Naturbruksgymnasium ................................................................... 43 

§ 46 Dnr 2022-000047 192 46 
Besvarande av motion från Judith Skörsemo (V) och Ally Karlsson (V) 
inför tillitsmodellen enligt SOU 2018:38 i hemtjänstverksamheten ..................... 46 

§ 47 Dnr 2023-000290 192 51 
Besvarande av motion från Ola Robertsson (S) och Rebecka Jirle (S) 
- Avskaffa delade turer ....................................................................................... 51 

§ 48 Dnr 2023-000427 109 54 
Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG Julgransskog på torget .................... 54 

§ 49 Dnr 2023-000231 109 56 
Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG starta upp en familjecentral .............. 56 

§ 50 Dnr 2024-000142 192 60 
Anmälan av motion från Peter Bowin (V) belys järnvägsbron i centrum 
med orange färg varje år den 25 november ....................................................... 60 

 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

5(61) 
2024-03-27  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 28 Dnr 2024-000007 101 

Val av justerare 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige utser Roger Fredriksson (M) och Ola Robertsson (S) 

till att jämte ordförande justera kvällens protokoll.  

________________ 
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§ 29 Dnr 2024-000008 101 

Godkännande av dagordning 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige godkänner dagordningen.  

________________ 

 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

7(61) 
2024-03-27  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 30 Dnr 2024-000009 101 

Medborgarförslag 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att medborgarförslagen behandlas i enlighet 

med nedan: 

Dnr Ärendemening Beredning Beslut 

2024/15

7 

MEDBORGARFÖRSL

AG Fixa i skogen runt 

nya vattentornet 

Teknik-, fritid- 

och 

kulturförvaltning

en 

Teknik-, fritid- 

och 

kulturförvaltning

en 

 

Ärendebeskrivning 

Följande medborgarförslag anmäls: 

Dnr Ärendemening Beredning Beslut 

2024/15

7 

MEDBORGARFÖRSL

AG Fixa i skogen runt 

nya vattentornet 

Teknik-, fritid- 

och 

kulturförvaltning

en 

Teknik-, fritid- 

och 

kulturförvaltning

en 

      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Teknik- fritid- och kulturnämnden  

 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

8(61) 
2024-03-27  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 31 Dnr 2024-000178 194 

Fråga ställd av Lova Necksten (Mp) till ordförande i 
nämnden för arbete och välfärd Therese Åberg (M) 
gällande avveckling av Cura Individutveckling 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige noterar frågan och svaret till protokollet.  

Ärendebeskrivning 

Lova Necksten (MP) ställer följande fråga till Therese Åberg (M): 

Sedan över 30 år tillbaka har samtliga Blekinges kommuner genom 

kommunalförbundet, Kommunsamverkan Cura Individutveckling, bedrivit 

samverkan inom framförallt de psykosociala och neuropsykiatriska 

områdena. Inom ramen för Cura bedrivs idag bland annat Klaragymnasiet, 

för ungdomar med autism, LSS-boende med dagliga verksamhet, familjerätt, 

HVB-hem och familjerådgivning. Inom samtliga dessa områden besitter 

Curas personalgrupp en stor expertkunskap som byggts upp under lång tid. 

Genom samverkan i förbundet säkerställs att situationer för enskilda 

individer som är svåra, komplexa och dyra att hantera för en enskild 

kommun fångas upp på rätt sätt. 

En utredning har nu initierats för att titta på möjligheten att avveckla Cura 

och istället driva vidare verksamheten ute i respektive kommun. Den oro och 

ovisshet som denna utredning skapar kan potentiellt leda till att Cura blir av 

med flera av sina mest kompetenta medarbetare som hanterar klienter med 

stort behov av stöd och individuell anpassning. 

Du som ordförande i både Cura och nämnden för arbete-och välfärd borde 

vara väl medveten om att en avveckling av Cura kan innebära att kommunen 

tar på sig många stora budgetposter som potentiellt kommer att belasta en av 

de nämnder som går med störst underskott, den som du själv är ordförande 

för. För att driva dessa frågor krävs också en expertis som kommunen i 

många fall inte besitter idag.  

De som i slutänden riskerar att drabbas är utsatta individer, Curas 

klienter/elever/ungdomar och deras närstående.  

Därför frågar jag dig Therese, är det din uppfattning att det är bättre att slå 

sönder en välfungerande verksamhet och riskera personalförsörjning, 

kompetens och kvalitet än att behålla och förbättra den nuvarande 

verksamheten, där du själv är ordförande? 
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Therese Åberg (M) besvarar frågan muntligen.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Lova Necksten  

Therese Åberg  
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§ 32 Dnr 2024-000153 023 

Avsägelse från uppdraget som ersättare i teknik-, fritid- 
och kulturnämnden, Eva-Britt Brunsmo (C) 

 

Beslut 

1. Kommunfullmäktige godkänner avsägelsen. 

2. Kommunfullmäktige bordlägger fyllnadsvalet.  

Ärendebeskrivning 

Eva-Britt Brunsmo (C) avsäger sig från uppdraget som ersättare i teknik-

fritid- och kulturnämnden (C).      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Eva-Britt Brunsmo  

Teknik- fritid- och kulturnämnden  
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§ 33 Dnr 2024-000177 023 

Avsägelse från uppdraget som ersättare i 
kommunfullmäktige, Stefan Hellström (SD) 

 

Beslut 

1. Kommunfullmäktige godkänner avsägelsen. 

2. Kommunfullmäktige ber Länsstyrelsen om en ny sammanräkning för 

utseende av en ny ersättare i kommunfullmäktige efter Stefan 

Hellström (SD). 

Ärendebeskrivning 

Stefan Hellström (SD) avsäger sig uppdraget som ersättare i 

kommunfullmäktige.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Stefan Hellström 

Länsstyrelsen i Blekinge län 
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§ 34 Dnr 2024-000042 042 

Överskridande av AB Ronnebyhus investeringsbudget 
för Idrotten 1, Peder Holmsgatan 9 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige godkänner en reviderad investeringsbudget på 46,04 

miljoner kronor exklusive moms för renoveringen av Peder Holmsgatan 9. 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen 2024-03-05 § 48: 

Protokollsutdrag AB Ronnebyhus 2024-01-16 § 11: 

Ärendet föredras med genomgång av: 

 ”Övergripande Strategisk partneringavtal på totalentreprenad” 

samt FAS 1 avtalet 

 Pågående samarbete genom partneringavtalets FAS 1 och 

förutsättningar för betsällning av FAS 2 

 Anbud 

 Kassaflödesanalys 

Styrelsen beslutade 

att godkänna anbudssumman 47 678 607 kronor exklusive moms 

att godkänna egna inköp om 700 000 kronor exklusive moms 

att göra antagandet att ca. 2 300 000 kr kommer att erhållas i 

energieffektiviseringsbidrag 

att ge VD i uppdrag att teckna FAS 2 beställning inom ovan angivna 

summor 

att meddela kommunfullmäktige att godkänd investeringsbudget om 

39 700 000 kronor beräknas överskridas med ca. 6 300 000 kr exklusive 

moms 

 

Ekonomichef Caroline Jönsson redogör för ärendet och justerar beloppen till 

aktuella siffror. 

Projektets budget är nu 46,04 miljoner kronor. 
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Underlag     

Protokollsutdrag från kommunstyrelsen 2024-03-05 § 48 

Protokollsutdrag från styrelsemöte med AB Ronnebyhus 2024-01-16 § 11    

Kommunstyrelsens beslut  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna en reviderad 

investeringsbudget på 46,04 miljoner kronor exklusive moms för 

renoveringen av Peder Holmsgatan 9. 

Beslutsgång 

Ordförande Lennarth Förberg (M) ställer frågan om kommunfullmäktige 

bifaller kommunstyrelsen förslag och finner att kommunfullmäktige bifaller 

detsamma.        

________________ 

Beslutet skickas till: 

AB Ronnebyhus  
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§ 35 Dnr 2024-000076 042 

Tilläggsäskande - Teknik-, fritid- och kulturnämnden 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår teknik-, fritid- och kulturnämndens 

tilläggsäskande om 15,6 miljoner kronor. 

 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen 2024-03-05 § 50: 

Protokollsutdrag teknik-, fritid- och kulturnämnden 2023-12-19 § 311: 

Förvaltningschef och förvaltningsekonom redogör för det ekonomiska läget 

och fortsättningen på hanteringen kring budget 2024.        

Bedömning 

Förvaltningschef och förvaltningsekonom redogör för det ekonomiska läget 

och fortsättningen på hanteringen kring budget 2024. Bokslutet ser ut att 

stämma överens mot prognosen från T2. Det är ett kraftigt underskott och 

främst kopplat till kraftiga prishöjningar på el och energi.  

30 november beslutades ny budget för 2024. Budgeten innebär en 

ramreducering om 12 miljoner kronor plus att förvaltningen inte får täckning 

för de kostnadshöjningar som kommer i form av höjda taxor för el, VA, 

fjärrvärme etc. Äskandet om kompensation för höjda livsmedelskostnader 

beviljades inte heller. Det ger en total besparing om 27,2 miljoner. Ca 10 % 

av förvaltningens budget. Det sades på fullmäktige att de olika 

förvaltningarna skulle kompenseras för kostnadshöjningar men i dagsläget är 

det oklart hur och när (om det sker i slutet av året och i vilken storlek). 

 Förvaltningen har under flera år haft besparingskrav på sig och också under 

åren dragit ner på verksamheten. Bedömningen nu är att det är mycket svårt 

att hämta in besparingskraven på förvaltningsnivå mer än de beslut och 

kostnadsmedvetenhet som redan sker. Förslaget är därför att förvaltningschef 

får i uppdrag att till nämndens möte i januari återkomma med specificerade 

kostnader för de olika verksamheterna. Det för att få de politiska beslut som 

krävs om vad som kan sparas på.        

Förslag till beslut 

Teknik-, Fritid- och Kulturnämnden beslutar:  

 Att notera den ekonomiska informationen till protokollet  
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 Att ge förvaltningschef i uppdrag att till nämndens möte i januari 

återkomma med specificerade kostnader för de olika verksamheterna.       

Teknik-, fritid- och kulturnämndens beslut 2023-12-19  

Teknik-, fritid- och kulturnämnden beslutar:  

 att notera den ekonomiska informationen till protokollet  

 att ge förvaltningschef i uppdrag att till nämndens möte i januari 

återkomma med specificerade kostnader för de olika verksamheterna.  

 att teknik-, fritid-och kulturnämnden omgående tilläggsäskar 15,6 miljoner 

för att täcka de kostnadsökningar som kommer 2024. 

Kommunstyrelsens beslut  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå teknik-, fritid- och 

kulturnämndens tilläggsäskande om 15,6 miljoner kronor. 

Underlag 

Protokollsutdrag från kommunstyrelsen 2024-03-05 § 50 

Protokollsutdrag från teknik-fritid- och kulturnämnden 2023-12-19 § 311 

Förslag till beslut under sammanträdet  

Ola Robertsson (S) föreslår att tilläggsäskandet bifalls och att medel tas från 

prisökningsreserven på centrala konton samt resterande del från 

kommunfullmäktiges konto för oförutsedda kostnader. 

Kenneth Michaelsson (C) föreslår kommunfullmäktige att: 

1. Avstämning av teknik-fritid- och kulturnämndens kostnadsökningar 

för ökade priser på el, energi, VA, fjärrvärme m.m görs efter varje 

tertialuppföljning. Beroende på utfall av avstämningen beslutas om 

tilläggsanslag från prisökningsreserven på centrala konton.  

2. Tillföra 1,3 miljoner kronor för att behålla tillagningsköken på 

Backen och Björkliden. Pengar tas från kommunens reserver på 

centrala konton. 

Roger Fredriksson (M) föreslår kommunfullmäktige att bifalla 

kommunstyrelsens förslag.      

Beslutsgång 1  

Ordförande Lennarth Förberg (M) konstaterar att det föreligger tre förslag 

till beslut. Ordförande fastställer att kommunstyrelsens förslag ska utgöra 

huvudförslag.     
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Beslutsgång 2 

Ordförande Lennarth Förberg (M) ställer frågan om Ola Robertssons (S) 

eller Kenneth Michaelssons (C) förslag ska utgöra motförslag till 

kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige bifaller Ola 

Robertssons (S) förslag som motförslag till kommunstyrelsen.  

Omröstning begärs och följande beslutsgång fastställs: 

De som önskar bifalla Ola Robertssons (S) förslag röstar ja.  

De som önskar bifalla Kenneth Michaelsson (C) förslag röstar nej. 

Omröstningsresultat 1 

Vid omröstningen avges 25 ja-röster, fyra nej-röster, 19 avstår och en är 

frånvarande, varefter ordförande finner att Ola Robertssons (S) förslag ska 

utgöra motförslag till kommunstyrelsens.  

Beslutsgång 3 

Ordförande Lennarth Förberg (M) ställer frågan om kommunfullmäktige 

bifaller kommunstyrelsens eller Ola Robertssons (S) förslag och finner att 

kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag.  

Omröstning begärs och följande beslutsgång fastställs: 

De som önskar bifalla kommunstyrelsens förslag röstar ja. 

De som önskar bifalla Ola Robertssons (S) förslag röstar nej.  

Omröstningsresultat 2 

Vid omröstningen avges 25 ja-röster, 20 nej-röster, tre avstår och en är 

frånvarande varefter ordförande finner att kommunfullmäktige bifaller 

kommunstyrelsens förslag.  

Reservationer    

Ledamöterna från Socialdemokraterna. Miljöpartiet och Vänsterpartiet 

reserverar sig mot beslutet till förmån för Ola Robertssons (S) förslag. 

 

Ledamöterna från Centerpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 

Kenneth Michaelsson (C) förslag.     

________________ 

Beslutet skickas till: 

Teknik-fritid- och kulturnämnden 

Anna Hinseäng, förvaltningschef  
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§ 36 Dnr 2021-000714 011 

Planprogram för Norra Aspan 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige antar förslaget till planprogram för Norra Aspan. 

 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen 2024-03-05 § 54: 

Ronneby kommun behöver säkra det framtida utbudet av attraktiva 

boendemiljöer genom framtagande av nya detaljplaner för den norra delen av 

Aspan. Kommunfullmäktige gav 2019-03-08 Miljö- och 

byggnadsförvaltningen i uppdrag att ta fram ett planprogram för den norra 

delen av Aspan. Kustzonen är en av kommunens attraktiva boendemiljöer 

och planprogrammet syftar till att utreda hur Aspan kan utvecklas med nya 

bostäder. Planprogrammet syftar till att utreda förutsättningar och visa på 

möjligheter med en exploatering av översiktsplanens utvecklingsområde Ro-

03. Bedömningen är att ett stort antal bostäder kan tillskapas men att det 

kräver utbyggnad av ny infrastruktur i form av bland annat bro, vägar, vatten 

och avlopp. Planprogrammet håller sig på en strategisk nivå och det finns ett 

stort behov av utredningar om en detaljplan ska tas fram för området. Det är 

viktigt att det finns resurser avsatta för dessa utredningar om ett uppdrag om 

framtagande av detaljplan för området ges till planenheten.  
 

Bostäder och verksamheter 

Planprogrammet har resulterat i sju utvecklingsprinciper som underlag till ett 

eventuell framtida detaljplanearbete. Ambitionen har varit att visa på hur 

Aspan kan utvecklas med bostäder i varierande skala och utformning.  Den 

nya bebyggelsen bör får en egen karaktär, som en årsring i Aspans 

bebyggelsehistoria, samtidigt som hänsyn visas till landskapsbilden och den 

befintliga bebyggelsen. Kvarteren bör utformas så att dess användning kan 

vara flexibel. Framtidens behov är föränderligt och behovet av lokal service 

eller förskola kan på sikt bli aktuellt, då ska även kvartersstrukturen 

möjliggöra detta. 

Enligt marknadsanalyser i kommunens strategi för bostadsförsörjning finns 

det stor efterfrågan på nyproducerade villor, speciellt från målgrupper i 

familjebildande ålder. Samtidigt är villor en bostadsform som är ytkrävande 

och innebär färre bostäder per ytenhet. Att bebygga området med enbart 

villor kommer innebära en dyr exploatering då kostnader endast kan spridas 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

18(61) 
2024-03-27  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

på ett fåtal fastigheter vid försäljning. En kombination av villor och 

flerbostadshus är därmed nödvändig för att få ekonomi i exploateringen. Det 

skapar goda förutsättningar att utnyttja marken resurseffektivt och skapar 

möjligheten att skapa ett område som med bostäder som passar livets alla 

stadier. 

Även om området är stort så kommer inte allt kunna bebyggas. Det är bland 

annat viktigt att ny bebyggelse placeras på respektfullt avstånd från befintlig 

bebyggelse och hänsynsområden samt att den samspelar med naturen 

runtomkring. Kommunen kan i det fortsatta arbetet arbeta strategiskt med 

placering och utformning av bebyggelsen så att den anpassas efter 

landskapets naturliga höjdryggar. Det gör att dalgångarna kan behållas gröna 

och användas som en naturlig infiltrationsyta, vilket minskar behovet av 

tekniska lösningar för hantering och avledning av dagvattnet. De gröna 

områdena är även viktiga för att bibehålla passager för arter såsom 

fladdermöss och läderbaggar.  

Trafik och infrastruktur 

En ny brokoppling är absolut nödvändig för att kunna bygga inom Norra 

Aspan då befintligt vägnät inte bedöms kunna hantera den trafikökning som 

ett nytt bostadsområde kommer medföra. För att exploatera området bedöms 

följaktligen en ny brokoppling vara nödvändig. Valet av placering av 

brokoppling är begränsat av områdets topografi, naturvärden och 

verksamhetsområden. Som beskrivet tidigare i planprogrammet finns det i 

praktiken två områden som en bro skulle kunna kopplas till Aspan. En från 

Östra Piren och en över Angelskogsviken mot Heabyvägen. Den senare 

bedöms vara det bättre alterantivet, se förstudie för broförbindelse. 

Planprogramsförslaget presenterar även hur kommunen kan tillskapa tydliga 

gatuheirakier på Aspan. Förslagsvis bör en något bredare huvudgata gå i 

nord-sydlig riktning som de mindre kvartersgatorna kan ansluta till. 

Huvudgatan omges i huvudsak av flerfamiljshus och radhus/parhus eftersom 

villabebyggelse skulle ge för många utfarter mot denna. Villorna bör istället 

möjliggöras längs med lokalgator som ansluter till huvudgatan. Gatorna bör 

även vara anpassade för kollektivtrafik och möjliggöra för bussarna att köra i 

en slinga.  

Så som förslaget är illustrerat föreslås huvudvägen även anslutas till 

Sandviksvägen eller vid rondellen mot Aspanvägen. Om en sådan 

vägdragning eller anslutning är möjlig kommer dock behöva utredas vidare i 

en trafikutredning om en detaljplan tas fram.  

Småbåtshamn 

I uppdraget ingick att visa på hur området kan förses med småbåtshamn. 

Kommunen bedömer att det är möjligt men att det kan kräva 

muddringsarbete som kan innebära störning för det marina livet. Det kan 
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också finnas risk att eventuella föroreningar i bottensedimenten frigörs. 

Denna fråga utredas vidare i ett detaljplaneskede. Angelskogsviken är på 

många ställen grund och det förekommer fiske av bland annat gälla och ål. 

Om fler än 10 småbåtsplatser tillförs räknas det som en småbåtshamn vilket 

även kräver att en miljökonsekvensbeskrivning (MKB) tas fram. Det är 

viktigt att tidigt ha med denna aspekten in i ett eventuellt detaljplanearbete 

då framtagandet av MKB kan kräva specialistexpertis och kan vara 

tidskrävande att ta fram. Förslagsvis utreds påverkan på bland annat gäddans 

lekområde, eventuella ålgräsängar och bottenförhållanden i samband med 

flera utredningar för att få ett helhetsgrepp om den marina miljön.      

Bedömning 

I översiktsplanen pekas den norra delen av Aspan ut som ett område för 

framtida tätort, kallat Ro-03. Området gränsar till befintlig bebyggelse på 

Aspan. Dessutom finns en bro över Angelskogsviken med i översiktsplanen 

för att förbättra vägnätet och tillgängligheten till halvön. Utvecklingen av 

kustzonen kräver hänsyn till platsen och landskapet. Här finns möjligheten 

att tillskapa en variation av boendeformer för målgrupper i livets alla stadier.  

 

Planprogramsförslaget möjliggör för varierande boendeformer i ett havs- och 

naturnära läge. En blandning av villor, parhus/radhus och flerfamiljshus 

skapar förutsättningar för ett attraktivt bostadsområde i livets alla stadier. En 

broförbindelse utgör områdets nya koppling där mötet med Aspan utgörs av 

den tätare flerfamiljshusbebyggelsen.   

 

Förslaget baseras på ett antal principer som är viktiga att beakta i den 

efterföljande detaljplaneringen. Det är också viktigt att poängtera att 

förslaget så som det presenteras i planprogrammet bara är en av flertalet 

möjliga tolkningar av dessa principer. Balansen mellan villor och 

flerfamiljshus är viktig för att uppnå en ändamålsenlig täthet. Själva 

förslaget, så som det är illustrerat, utgörs i huvudsak av cirka 70 villor, 12 

radhus och 3 flerfamiljshus, vilket motsvarar ungefär 570 bostäder. 

Storleken på villatomterna varierar i storlek mellan cirka 1400 m2 – 2000 

m2 medan centrumkvarteret med flerfamiljshus utgör cirka 13500 m2. 

Flerfamiljshusen skapar på så vis ett centrum och en mötespunkt med en mer 

torgliknande yta som kan utgöra mötesplats i området. Höjden på 

bebyggelsen varierar med landskapet men flerfamiljshusen utgör de högsta 

byggnaderna med sina 5-6 våningar. Eftersom planprogrammet baseras på 

utvecklingsprinciper kan principerna tolkas på flertalet olika sätt. Det 

innebär att det kan bli väsentligt fler eller väsentligt färre bostäder beroende 

på vilken karaktär kommunen önskar möjliggöra i området.  

 

I enlighet med utvecklingsprinciperna är det viktigt att kvartersstrukturen är 

flexibel och kan möjliggöra för en variation av verksamheter vid sidan av 
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bostadsbyggelsen. I dagsläget finns inget behov av ytterligare förskolor på 

Aspan men det kan bli aktuellt i framtiden beroende på hur tätt området 

exploateras.   

 

Barnrättsbedömning  

Framtagande av ett planprogram har möjligtvis indirekt påverkan på barn 

genom formuleringen av förslag på utvecklingsprinciper för hur området 

Norra Aspan. Ambitionen är att utveckla ett område som passar alla, oavsett 

vart man är i livets stadie. Det ska finnas möjlighet för bland annat finnas 

möjligheter till rekreation, bad och lek samt tillgång till goda bostäder och 

förskola.  
 

Barn har indirekt kunnat lämna synpunkter på förslaget genom samråd. Det 

har inte varit möjligt att fråga barn direkt utan föräldrar har fått agera 

representant för barnens bästa. Samhällsplanering innebär en 

sammanvägning av allmänna och enskilda intressen. Barn och ungas bästa är 

alltid en del i den sammanvägningen.  
 

Befintlig natur kan komma att tas i anspråk för bostäder. Natur kan i många 

fall vara ett bra område för lek. De naturliga oordnade ytorna har bevisad 

effekt på att stimulera barns kreativitet. Med det sagt bevaras stora mängder 

naturytor i förslaget och det finns goda möjligheter att bevara områden som 

lämpar sig för lek. 

 

 

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2024-03-05 § 54 

Tjänsteskrivelse – Jens Löfqvist, planarkitekt 

Planprogram för Norra Aspan, daterad 2024-02-15 

Samrådsredogörelse, daterad 2024-02-07 

Landskapsbildsanalys, daterad 2021-09-30 

Förstudie broförbindelse, daterad 2021-09-24 

Dagvattenutredning, daterad 2020-06-17 

Undersökning av behovet att upprätta en strategisk miljöbedömning, daterad 

2019-09-30 

Länsstyrelsens yttrande över undersökning av betydande miljöpåverkan,  

daterad 2019-10-23      

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta förslaget till 

planprogram för Norra Aspan.      
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Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta förslaget till 

planprogram för Norra Aspan. 

Beslutsgång 

Ordförande Lennarth Förberg (M) ställer frågan om kommunfullmäktige 

bifaller kommunstyrelsen förslag och finner att kommunfullmäktige bifaller 

detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Akten 

Helena Revelj, planenheten 

Jens Löfqvist, planenheten 

Sara Jonasson, Mark- och exploatering 

 

 

 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

22(61) 
2024-03-27  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 37 Dnr 2024-000089 252 

Förslag till köp av mark vid Skörjesjön, Backaryd 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige godkänner överenskommelse om fastighetsreglering 

gällande del av Bråtabron 1:25 till kommunägda fastigheten Stora Årsjömåla 

3:8. 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen 2024-03-05 § 55: 

Samhällsföreningen i Backaryd har under drygt 80 års tid skött badplatsen 

vid Skörjesjön i Backaryd. Större delen av badplatsmarken ligger på 

privatägd mark och föreningen har med stöd av nyttjanderättsavtal med 

markägaren nyttjat området för badplats och haft rätt att bibehålla 

omklädningsrum, bryggor mm. Markägaren har sagt upp avtalet till årsskiftet 

2023/2024. Föreningen och markägaren har inte nått överenskommelse om 

varken köp av marken eller nytt avtal, vilket innebär att badplatsen kommer 

att avvecklas innan sommaren 2024.      

Bedömning 

Samhällsföreningen i Backaryd har under drygt 80 års tid skött badplatsen 

vid Skörjesjön i Backaryd. Badplatsen och den tillhörande parkeringen ligger 

på två fastigheter som ägs av två olika markägare. Det har tidigare funnits ett 

nyttjanderättsavtal mellan samhällsföreningen och markägaren för den mark 

där större delen av badplatsen ligger. Det avtalet löpte ut vid årsskiftet 

2023/2024 och markägaren avser inte att förlänga med föreningen. Det som 

nu åligger föreningen är att ta bort allt som finns på platsen som tidigare fått 

innehas med stöd av avtalet. Det gäller omklädningsrum, bryggor, utedass, 

papperskorgar, bänkar mm. 

Föreningen har länge arbetat med både löpande skötsel och utveckling av 

badplatsen. Föreningen får kommunalt bidrag för skötsel. I samverkan med 

en annan privat markägare, och med försköningsmedel från kommunen, har 

föreningen drivit projektet att anlägga en gång- och cykelstig parallellt med 

statliga Backarydsvägen/Hobyvägen för att boende i byn på ett mer 

trafiksäkert sätt ska kunna ta sig till och från badplatsen.  

 

Kommunens mark- och exploateringsenhet blev kontaktad av 

samhällsföreningen för drygt ett år sedan och vädjade då att få hjälp i frågan. 

Föreningen har under senaste åren haft flertalet dialoger med markägaren 

utan att kunna komma överens om varken förlängning av avtalet eller en 
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försäljning av marken till föreningen. Då samhällsföreningen är en ideell 

förening finns i princip inga möjligheter att låna pengar för inköp av mark. 

Prisbilden som diskuterats mellan föreningen och markägaren har helt enkelt 

varit för hög.  

 

Mark- och exploateringsenheten, samhällsföreningen och markägaren har 

haft flera träffar i syfte att försöka få till stånd en överenskommelse kring 

nyttjandet/ägandeskapet av marken vid badplatsen. Flera alternativ har 

studerats och diskuterats. Ett markbyte togs fram som ett första förslag. 

Oberoende värdering gjordes för skogsfastigheten Hasselstad 3:8 

(fullmäktigebeslut från sommaren 2023 att den ska säljas) och för del av 

marken vid Skörjesjön. Detta förslag till markbyte innebär att en 

mellanskillnad skulle behöva betalas av markägaren till badplatsmarken till 

kommunen då skogsfastigheten Hassselstad 3:8 betingar ett högre värde. 

Markägarens bud på mellanskillnad ansågs vara ett alldeles för lågt bud att 

anta för kommunen, varför det inte lämnas som ett realistiskt alternativ.  

 

Det alternativ som därefter diskuterades innebär att Ronneby kommun köper 

ca 3 hektar av fastigheten Bråtabron 1:25 för en köpeskilling om 1 mkr. 

Oberoende värdering finns även för denna yta och den uppgår till 700 tkr för 

ca 2 hektar och med nyckeltal per hektar på ca 300 tkr. Detta ger att 3 hektar 

kan värderas till 1 mkr.  

Utbredningen av ytan som föreslås köpas omfattar dels badplatsens yta med 

strand och intilliggande grässlänt, ytor för byggnader samt en yta upp i 

skogspartiet. Ytan sträcker sig norrut fram till Hejanvägen där den redan 

utbyggda trafiksäkra gång- och cykelvägen ansluter. Detta för att möjliggöra 

för samhällsföreningen att bygga ut gång- och cykelvägen i skogskanten 

ända fram till badplatsen. Se kartbilaga i Förslag till Överenskommelse om 

fastighetsreglering.  

 

Det finns en osäkerhet kring upprättat förslag om överenskommelse om 

fastighetsreglering och det är huruvida lantmäteriet kan genomföra 

förrättningen eller inte. Inget preliminärt svar av från Lantmäteriet har 

kunnat fås, utan detta prövas först vid en faktisk ansökan. Enligt förslaget till 

överenskommelse om fastighetsreglering förs marken till kommunägda Stora 

Årsjömåla 3:8 som ligger på andra sidan Hobyvägen.  

 

Konsekvenserna av att föreningen inte längre har rådighet över området 

innebär som nämnt att alla byggnader och anläggningar tas bort från 

området. Badplatsen kommer att mista den karaktär som den haft under flera 

årstid och inte längre på samma sätt kunna tjäna som samlingsplats och bad- 

och rekreationsområde. Badplatsen nyttjas inte bara av backarydsborna utan 

har ett större upptagningsområde samt spelar en viktig roll ur turism- och 

besökssynpunkt.  
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Barnrättsbedömning  

Barn är en av flera målgrupper som påverkas av beslutet. 

 

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2024-03-05 § 55 

Tjänsteskrivelse – Sara Jonasson, mark- och exploateringschef  

Förslag till Överenskommelse om fastighetsreglering 

Barnchecklista      

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå Kommunstyrelsen besluta 

föreslå Kommunfullmäktige besluta att godkänna överenskommelse om 

fastighetsreglering gällande del av Bråtabron 1:25 till kommunägda 

fastigheten Stora Årsjömåla 3:8.      

Kommunstyrelsens beslut  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna 

överenskommelse om fastighetsreglering gällande del av Bråtabron 1:25 till 

kommunägda fastigheten Stora Årsjömåla 3:8.   

Beslutsgång 

Ordförande Lennarth Förberg (M) ställer frågan om kommunfullmäktige 

bifaller kommunstyrelsen förslag och finner att kommunfullmäktige bifaller 

detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Sara Jonasson, mark- och exploateringschef 
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§ 38 Dnr 2023-000605 706 

Taxor 2024 - Korrigering utifrån procentsats gällande 
förbehållsbelopp, vård- och omsorgsförvaltningen 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige godkänner den procentuella ökningen gällande 

förbehållsbelopp i författningssamlingen avseende taxor och avgifter för 

2024. 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen 2024-03-05 § 58: 

Protokollsutdrag vård- och omsorgsnämnden 2024-01-23 § 4: 

Förslag till ny författningssamling, taxor och avgifter för vård- och 

omsorgsnämnden 2024 var uppe för beslut 2023-11-22, Dnr 2023-000258 

706. Vid detta tillfälle var inte procentsatsen avseende förbehållsbeloppet 

kopplat till årets prisbasbelopp ändrat varav detta önskas korrigeras. 

 Avgiftshandläggarna går efter Socialstyrelsens meddelandeblad och utifrån 

denna ligger förbehållsbeloppen korrekt inlagda i avgiftssystemet. Det är 

enbart i författningssamlingen det har missats att korrigerats. Samma sak 

gäller för år 2023. Den korrekta procentsatsen är markerad med röd text i 

författningssamlingen.  

Avgifterna inom vård- och omsorgsnämnden samt förbehållsbeloppet 

justeras årligen procentuellt utifrån ändringar i prisbasbeloppet. 

 Prisbasbeloppet har från 2023 ökat från 52 500 till 57 300 för 2024. Här 

med har avgifterna procentuellt ökat med 9,1 %. Maxtaxan är det 

månadsbelopp som man betalar som mest, oavsett vad man har i pension och 

vad man har för tillgångar. Maxtaxan för år 2024 är 2574 kr/mån.  

Enligt socialtjänstlagen (SoL) får den enskildes avgifter för hemtjänst och 

dagverksamhet, tillsammans med avgifter som avses i 17 kap. 8 § första 

stycket 1 och 2 hälso- och sjukvårdslagen (2017:30), per månad uppgå till 

högst det fastställda högkostnadsskyddet enligt SoL.      

Bedömning 

Bedömningen är att korrekt procentsats i förhållande till förbehållsbeloppet 

kopplat till prisbasbelopp för år 2024 behöver korrigeras. Vidare hantering 

inför kommande ändringar kommer säkerställas genom ytterligare 

noggrannhet.  
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Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet.  

 

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-02-12 § 51 

Protokollsutdrag vård- och omsorgsnämnden 2024-01-23 § 4 

Författningssamling avgifter 2024  

Meddelandeblad Socialstyrelsen  

Taxor      

Förslag till beslut 

Vård- och omsorgsförvaltningen föreslår vård- och omsorgsnämnden besluta 

föreslå kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta att; 

 - Godkänna den procentuella ökningen gällande förbehållsbelopp i 

författningssamlingen avseende taxor och avgifter för 2024.      

Vård- och omsorgsnämndens beslut 2024-01-23 

Vård- och omsorgsnämnden beslutar föreslå kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige besluta att godkänna den procentuella ökningen 

gällande förbehållsbelopp i författningssamlingen avseende taxor och 

avgifter för 2024. 

Kommunstyrelsens beslut  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna den 

procentuella ökningen gällande förbehållsbelopp i författningssamlingen 

avseende taxor och avgifter för 2024. 

Beslutsgång 

Ordförande Lennarth Förberg (M) ställer frågan om kommunfullmäktige 

bifaller kommunstyrelsen förslag och finner att kommunfullmäktige bifaller 

detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Vård- och omsorgsnämnden 
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§ 39 Dnr 2024-000067 045 

Information om kommunens krediter 2023-12-31 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige noterar kommunstyrelsens beslut jämte 

sammanställning över ränteregleringstidpunkter till kommunfullmäktige. 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen 2024-03-05 § 59: 

Kommunfullmäktige fastställer ramarna för kommunens nyupplåning i 

samband med beslut om budget, samt yttrar sig om väsentliga investeringar i 

bolagen vilka vanligen helt eller delvis leder till behov av nyupplåning.   

 

Kommunstyrelsen ansvarar för kommunens finansförvaltning (Reglemente 

för kommunstyrelsen § 4). Inom ramen för fullmäktiges beslut ansvarar 

kommunstyrelsen för att genomföra den upplåning som erfordras. Vidare 

ansvarar kommunstyrelsen för placering av medel, samt i förekommande fall 

förvaltning av andra organisationers medel.  

  

Kommunstyrelsen har i särskild ordning vidaredelegerat finansförvaltningen 

till kommunens ekonomichef. Återrapportering av delegationsbesluten sker 

tertialvis.  

Bedömning 

Av bifogad finansiell rapportering framgår kommunens och de helägda 

bolagens krediter.  

 

Kommunens nettolåneskuld uppgick per 2023-12-31 till 705 (480) mkr.  

Värden inom parentes avser per 2022-12-31. 80 (92) % av kommunens 

lånestock har rörlig ränta eller bunden ränta högst tre månader. Av lånen har 

27 (23) % en förfallotidpunkt som är kortare än ett år.  

 

Riksbankens styrränta ligger från 29 nov 2023 på 4,00 % (2,50 % 2022-12-

31). Riksbanken lämnade styrräntan oförändrad i februari 2024 men utesluter 

inte att en sänkning kan ske under första halvåret 2024. Det finns dock 

osäkerhet i hur inflationen kommer att utvecklas och Riksbanken är därför 

försiktiga med att utlova sänkningar. 
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Med utgångspunkt från aktuell lånestock om 750 mkr exklusive 

koncernkonto, motsvarar 1 % förändring av räntan 7,5 mkr i ändrad kostnad 

på helår. 

 

Kommunstyrelsen ska minst en gång per tertial ta ställning till vilken 

riskexponering som ska gälla för kommunens lånestock 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av ärendet.  

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse – Johan Sjögren, ekonomichef 

Finansrapport 2023-12-31 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar besluta att tills vidare, vid behov av nyupplåning 

och omsättning, uppta lån med kapitalbindningstider så att på sikt, inte mer 

än 1/2 av låneportföljen har förfall under ett enskilt år. Inriktningen ska 

fortsatt vara att låna med korta räntebindningstider men med möjlighet att 

välja lång räntebindning om detta bedöms fördelaktigt. 

Kommunstyrelsen rapporterar beslutet jämte sammanställning över 

ränteregleringstidpunkter till kommunfullmäktige.  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att tills vidare, vid behov av nyupplåning och 

omsättning, uppta lån med kapitalbindningstider så att på sikt, inte mer än 

1/2 av låneportföljen har förfall under ett enskilt år. Inriktningen ska fortsatt 

vara att låna med korta räntebindningstider men med möjlighet att välja lång 

räntebindning om detta bedöms fördelaktigt. 

Kommunstyrelsen rapporterar beslutet jämte sammanställning över 

ränteregleringstidpunkter till kommunfullmäktige. 
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Beslutsgång 

Ordförande Lennarth Förberg (M) ställer frågan om kommunfullmäktige 

bifaller kommunstyrelsen förslag och finner att kommunfullmäktige bifaller 

detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Johan Sjögren, ekonomichef  
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§ 40 Dnr 2024-000102 040 

Ägartillskott till AB Ronneby Helsobrunn 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att: 

- lämna ett villkorat aktieägartillskott om 15 000 000 kronor till AB 

Ronneby Helsobrunn, moderbolaget i den kommunala 

bolagskoncernen. Ägartillskottet avser år 2023 och är beaktat i 

Ronneby kommuns sammanställda årsredovisning för 2023.  

- bifogat avtal om villkorat aktieägartillskott godkänns och ska ingås 

mellan parterna 

- ägartillskottet finansieras genom kommunens resultat, dvs sänker 

kommunens resultat för år 2023 med 15 000 000 kronor. 

 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen 2024-03-05 § 60: 

Moderbolaget AB Ronneby Helsobrunn har till föremål att äga och förvalta 

aktier i helägda aktiebolag. Förvärven av aktierna i dotterbolagen har 

finansierats med externa lån. Upplåningskostnaderna har ökat med stigande 

låneräntor. De ränteavdragsbegränsningsregler som infördes för några år 

sedan medför att bolaget inte kan göra skattemässigt fullt avdrag för 

räntekostnaderna, vilket medför en ökad kostnad för bolaget. 

 

För att ge bolaget förutsättningar att långsiktigt kunna bedriva den av 

kommunfullmäktige beslutade verksamheten behöver kommunen som ägare 

tillskjuta medel för att på sikt kunna lösa delar av eller hela låneskulden och 

därigenom minska den negativa resultatpåverkan som låneskulden medför.  

Bedömning 

Problemet med icke avdragsgilla räntekostnader har blivit tydligt i och med 

de högre räntenivåerna som varit under många år. På sikt bedöms det 

növändigt med ägartillskott för att hantera den långsiktiga refinansieringen 

av köpet av aktierna i dotterbolagen.  

 

Moderbolagets styrelse diskuterade frågan om ränteproblematiken och 

effekter på det egna kapitalet på sitt möte 2024-02-12. Styrelsen var enig i 
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sin uppfattning om att ett ägartillskott från kommunen till moderbolaget i 

2023 års bokslut är önskvärt.  

 

En avstämning har gjorts med moderbolagets revisor och kommunens 

sakkunniga revisor om möjligheten att göra ett villkorat aktieägartillskott i 

2023 års bokslut. Ingen har något att invända mot det.  

 

En rådgivning har också gjorts med skattekonsult för att få en bedömning av 

att eventuella skattekonsekvenser för bolaget av ett aktieägartillskott. 

Bedömningen är att det är en övervägande sannolikhet för att 

aktieägartillskottet är skattefritt för AB Ronneby Helsobrunn med 

hänvisning till att verksamheten bedrivs affärsmässigt och att tillskotten 

avser refinansiering av köp av aktier i dotterbolagen.  

 

Det finns dock en risk att Skatteverket kan klassificera ägartillskottet som ett 

skattepliktigt driftsbidrag då praxis saknas för denna situation. Om så sker 

beskattas ägartillskottet med 20,6 %. 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet. 

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse – Johan Sjögren, ekonomichef 

Protokollsutdrag från AB Ronneby Helsobrunn 

Avtal om villkorat aktieägartillskott 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige att besluta att lämna ett villkorat aktieägartillskott om 

15 000 000 kronor till AB Ronneby Helsobrunn, moderbolaget i den 

kommunala bolagskoncernen. Ägartillskottet avser år 2023 och är beaktat i 

Ronneby kommuns sammanställda årsredovisning för 2023.  

 

Bifogat avtal om villkorat aktieägartillskott godkänns och ska ingås mellan 

parterna. 
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Ägartillskottet finansieras genom kommunens resultat, dvs sänker 

kommunens resultat för år 2023 med 15 000 000 kronor.  
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Kommunstyrelsens beslut  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att: 

- lämna ett villkorat aktieägartillskott om 15 000 000 kronor till AB 

Ronneby Helsobrunn, moderbolaget i den kommunala 

bolagskoncernen. Ägartillskottet avser år 2023 och är beaktat i 

Ronneby kommuns sammanställda årsredovisning för 2023.  

- bifogat avtal om villkorat aktieägartillskott godkänns och ska ingås 

mellan parterna 

- ägartillskottet finansieras genom kommunens resultat, dvs sänker 

kommunens resultat för år 2023 med 15 000 000 kronor. 

Förslag till beslut under sammanträdet 

Sune Håkansson (RP) föreslår kommunfullmäktige att avslå 

kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 

Ordförande Lennarth Förberg (M) ställer frågan om kommunfullmäktige 

bifaller eller avslår kommunstyrelsen förslag och finner att 

kommunfullmäktige bifaller detsamma.   

 

Omröstning begärs och följande beslutsgång fastställs: 

De som önskar bifalla kommunstyrelsens förslag röstar ja. 

De som önskar avslå kommunstyrelsens förslag röstar nej. 

Omröstningsresultat  

47 ja-röster, en nej-röst och en är frånvarande varefter ordförande finner att 

kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag. 

Reservation  

Sune Håkansson (RP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag.     

________________ 

Beslutet skickas till: 

Johan Sjögren, ekonomichef  
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§ 41 Dnr 2023-000571 040 

Äskande av medel till inköp av språktester 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår äskandet. 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen 2024-03-06 § 66: 

Protokollsutdrag utbildningsnämnden 2023-11-23 § 186: 

Ordföranden Lars-Olof Wretling (L) föreslår, som ett nämndsinitiativ, med 

anledning av det av Kommunfullmäktige tagna beslutet 2022-04-28 om att 

använda digitala språktest vid brådskande rekrytering, tas upp i 

Utbildningsnämnden för beslut.      

Utbildningsnämnden beslut 2023-11-23 

Utbildningsnämnden föreslår Kommunstyrelsen att tilldela medel till inköp 

av språktester samt att inköpet genomförs tillsammans med Vård- och 

Omsorgsnämnden. 

Kommunstyrelsens beslut  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå äskandet.  

Beslutsgång 

Ordförande Lennarth Förberg (M) ställer frågan om kommunfullmäktige 

bifaller kommunstyrelsen förslag och finner att kommunfullmäktige bifaller 

detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Utbildningsnämnden  
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§ 42 Dnr 2024-000066 041 

Kompletteringsbudget 2024 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att: 

1. Avslå samtliga förslag om att kompletteringsbudgetera medel för 

driftanslag. 

2. Kompletteringsbudgetera anslag för exploatering, totalt 5 486 tkr i 

enlighet med lämnade förslag. Finansieringen är hanterad i Budget 

2024. 

3. Kompletteringsbudgetera investeringsanslag, totalt 123 270 tkr i 

enlighet med sammanställning i tabell nedan. Finansieringen är 

hanterad i Budget 2024. 

4. Kompletteringsbudgetera ytterligare 120 tkr till utbildningsnämnden, 

totalt 575 tkr. 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen 2024-03-19 § 87: 

Kompletteringsbudget för investerings- och exploateringsutgifter avser 

överföring/reglering av anslag mellan budgetåren.  

 

Driftäskanden ska vara hänförbara till särskilda projekt finansierade av 

kommuninterna budgetmedel. 

 

Äskandena och motiveringar framgår av bilagor från nämnderna. Nedan 

visas en sammanställning (tkr). 

 

Äskanden Drift Exploa-

tering 

Investering Total (tkr) 

Kommunstyrelsen 526  2 300 2 826 

Teknik, fritid- och 

kulturnämnd 
1 366 5 486 113 247 120 099 

Utbildningsnämnd   455 455 

Vård- och 

omsorgsnämnd 
  6 838 6 838 
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Bedömning 

Förvaltningarna har gått igenom de ej nyttjade investeringsmedlen för 2023 

och har då kommit fram till bifogade äskanden om kompletteringsbudget. De 

avskrivnings- och finansieringskostnader som följer vid 

kompletteringsbudgetering är hanterad i budget 2024. De äskanden som 

avslås kommer att minska dessa kostnader. 

 

Äskandena är kontrollerade mot ej nyttjade anslag 2023.  

 

I utbildningsnämndens äskande finns en post med negativt belopp. Det beror 

på att vissa investeringar blev dyrare än beräknat och att man genom att äska 

en post med negativt belopp justerar ned sina äskanden och inte äskar mer än 

vad som är kvar från 2023 års anslag. Justeringen går mot Flygtekniskas 

anslag. 

 

Kompletteringsbudgeterade driftanslag påverkar innevarande års resultat 

negativt om man inte använder någon central reserver. 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas i detta ärende. Barnrättsbedömningen bör ha 

genomförts i samband med att de ursprungliga förslagen till 

investering/exploatering och driftanslag togs fram.  

 

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag från kommunstyrelsen 2024-03-19 § 87 

Tjänsteskrivelse – Johan Sjögren, ekonomichef 

Förslag till kompletteringsbudget 2024 drift, Teknik, fritid och kultur 

Förslag till kompletteringsbudget 2024 investeringar-exploatering, Teknik, 

fritid och kultur 

Förslag till kompletteringsbudget 2024 investeringar, Utbildningsnämnden 

Förslag till kompletteringsbudget 2024 investeringar, Arbete och välfärd 

Nämnden för 

arbete och välfärd 
  430 430 

Totalsumma 1 892 5 486 123 270 130 648 
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Förslag till kompletteringsbudget 2024 investeringar, Vård och omsorg 

Förslag till kompletteringsbudget 2024 investeringar och drift, Kommun-

ledningsförvaltningen   

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige att kompletteringsbudgetera 

driftanslag, totalt 1 892 tkr i enlighet med lämnade förslag. Finansiering sker 

från kommunfullmäktiges medel för oförutsedda kostnader 2024. 

 Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige att 

kompletteringsbudgetera anslag för exploatering, totalt 5 486 tkr i enlighet 

med lämnade förslag. Finansieringen är hanterad i Budget 2024. 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige att kompletteringsbudgetera 

investeringsanslag, totalt 123 270 tkr i enlighet med Kommunstyrelsens 

förslag. Finansieringen är hanterad i Budget 2024.    

Kommunstyrelsens beslut  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

5. Avslå samtliga förslag om att kompletteringsbudgetera medel för 

driftanslag. 

6. Kompletteringsbudgetera anslag för exploatering, totalt 5 486 tkr i 

enlighet med lämnade förslag. Finansieringen är hanterad i Budget 

2024. 

7. Kompletteringsbudgetera investeringsanslag, totalt 123 270 tkr i 

enlighet med sammanställning i tabell nedan. Finansieringen är 

hanterad i Budget 2024. 

8. Kompletteringsbudgetera ytterligare 120 tkr till utbildningsnämnden, 

totalt 575 tkr. 

Beslutsgång 

Ordförande Lennarth Förberg (M) ställer frågan om kommunfullmäktige 

bifaller kommunstyrelsen förslag och finner att kommunfullmäktige bifaller 

detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Utbildningsnämnden 

Vård- och omsorgsnämnden 

Nämnden för arbete- och välfärd 

Teknik, fritid och kulturnämnden 

Samtliga förvaltningschefer 

Ekonomienheten 
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§ 43 Dnr 2023-000129 192 

Besvarande av motion från Mia Persson (MP) inför 
tillgång till kostnadsfria mensskydd på skoltoaletterna 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att bifalla motionen samt att kostnader som 

uppstår hanteras inom utbildningsnämndens budgetram.  

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen 2024-03-05 § 69: 

Protokollsutdrag utbildningsnämnden 2023-12-19 § 196: 

Inför ställningstagande och beslut om införandet av kostnadsfria mensskydd 

på skoltoaletterna återremitterar Kommunstyrelsens arbetsutskott ärendet till 

Utbildningsnämnden (KS Dnr 2023-000129 192) för en kostnadsberäkning.        

Bedömning 

Kostnadsberäkning är gjord avseende 34 automater för mensskydd fördelade 

på Ronneby kommuns skolenheter förutom Espedalsskolan samt 

Fredriksbergsskolan som blir F-3 skolor från hösten 2024. I det beräknade 

priset ingår automater samt mensskydd som skickas till varje skolenhet ca. 

2ggr./år. Städleverantörer uppger att de kommer fylla på automaterna utan 

extra kostnad. Den beräknade årliga kostnaden blir då ca. 100 000/år.  

 

Kostnadsberäkningen är gjord med hjälp av underlag från Herbox, som 

levererar kostnadsfria mensskydd på Ronnebys offentliga toaletter.  

 

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag från kommunstyrelsen 2024-03-05 § 69 

Protokollsutdrag från utbildningsnämnden 2023-12-19 § 196 

Kompletterande medskick gällande underlag- mensskydd 

Tjänsteskrivelse- kompletterande yttrande avseende kostnadsfria mensskydd 

i skolan  

Motion, Mia Persson (MP) och Lova Necksten (MP)     
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Förslag till beslut 

Utbildningsförvaltningen föreslår Utbildningsnämnden att föreslå 

Kommunfullmäktige att bifalla motionen med komplettering under 

förutsättning att utbildningsnämnden får täckning för kostnader som uppstår 

om Utbildningsförvaltningen får i uppdrag att ansvara för hanteringen.      

Utbildningsnämndens beslut 2023-12-19 

Utbildningsnämnden beslutar att föreslå Kommunfullmäktige att bifalla 

motionen med komplettering under förutsättning att utbildningsnämnden får 

täckning för kostnader som uppstår; om Utbildningsförvaltningen får i 

uppdrag att ansvara för hanteringen. 

Samt 

Att en kompletterande text bifogas svaret till kommunfullmäktige och 

tillställs nämndsledamöterna med ett förtydligande av vad som ingår i den 

beräknade kostnaden. 

Kommunstyrelsens beslut  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att: 

- bifalla motionen 

- kostnader som uppstår hanteras inom utbildningsnämndens 

budgetram. 

Beslutsgång 

Ordförande Lennarth Förberg (M) ställer frågan om kommunfullmäktige 

bifaller kommunstyrelsen förslag och finner att kommunfullmäktige bifaller 

detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Utbildningsnämnden 

Mia Persson 

Lova Necksten  
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§ 44 Dnr 2023-000448 192 

Besvarande av motion från Roger Gardell (L) - avbryt 
omedelbart upphandlingen angående Karöline 1 och 
satsa på protonbåten vid Karön 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige bifaller motionens förslag om att avbryta 

upphandlingen samt att motionen är besvarad i den del som avser elmotorer 

och väderskydd. 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen 2024-03-05 § 70: 

Protokollsutdrag teknik-, fritid- och kulturnämnden 2023-12-19 § 316: 

Roger Gardell (L) lämnar följande motion om att avbryta upphandlingen 

avseende Karöline 1: Den gamla Karöline har varit en fantastisk pärla i vår 

skärgård och många turister och invånare i Ronneby har kunnat njuta av 

färden från Ekenäs till Karön. Den har varit i drift i många år och nu har den 

enligt Liberalerna gjort sitt. Den är inte heller anpassad för personer med 

funktionshinder och underhållskostnaderna är stora. Den saknar även 

miljövänlig framdrift. Det finns ett uppdrag där man ska begära in anbud för 

att se vad en renovering av båten skulle kunna kosta och det ska i de 

anbuden garanteras att båten håller i tio år. Och den budget som är satt är 1.5 

miljoner som förmodligen är i underkant för att göra båten sjösäker igen.  

Under året har båten inte varit i drift utan legat på varv i väntan på att anbud 

ska inkomma vilket kan ha påverkat båtens skick då inget underhåll har 

genomförts. Karöline 2 (pontonbåten) har trafikerat Karösundet på ett 

kontinuerligt, mycket bra och uppskattat sätt. Den körs idag på 

fossilbränslemotorer vilket inte är så miljövänligt. Detta kan ändras genom 

att motorerna byts ut till elmotorer vilket gör båten miljövänlig och billigare. 

Vidare bör det byggas ett tak på över båten vilket gör att den även blir 

väderskyddad. Detta innebär att det kommer monteras laddstolpar på Ekenäs 

vilket även är positivt för besökare som är i behov av detta.  

Fördelar med Pontonbåten:  

 Låga underhållskostnader  

 Lättillgängliga för alla att gå ombord och av på  

 Driftsäker med två elmotorer  
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 Klimat och miljövänlig med två elmotorer  

 Aluminiumbåt vilket medför låga underhållskostnader.  

Detta innebär att det inte behövs någon reservbåt.  

Vi yrkar på att:  

- Den upphandling som är beslutad för Karöline 1 avbryts omedelbart och att 

Karöline 1 avvecklas.  

Beslut tas att utrusta pontonbåten med elmotorer och väderskydd      

Bedömning 

Teknik-, Fritid- och Kulturförvaltningen lämnar följande remissvar: 

 Gällande Karöline 2, dvs pontonbåten, stämmer motionsställaren fördelar 

med den båten. Det är låga underhållskostnader och den är 

tillgänglighetsanpassad. Under sommaren 2023 byttes de gamla motorerna ut 

till nya (medel från nämndens generella investeringsmedel), dock ej 

elmotorer. 2023 har också nytt väderskydd inklusive ny ställning köpts in. 

Beslutsförslaget om väderskydd är alltså en ickefråga eftersom det redan är 

inköpt. Elmotorer bör ses över som ett alternativ och utredas inför nästa byte 

av motorer för pontonbåten.  

Fastighetsenheten är ägare till Karöline 1 och har uppdraget att upphandla 

renovering av båten. Upphandlingen är under förberedande men inte lämnad 

för anbudsräkning. Det finns medel tillförda enheten för att kunna 

genomföra renovering av båten. Det är önskvärt för Teknik-, fritid- och 

Kulturförvaltningen att få tydlighet i om upphandling för renovering av 

Karöline 1 ska ske eller inte. Sådan tydlighet kan ges genom 

beslutshanteringen av motionen i Kommunfullmäktige.      

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2024-03-05 § 70 

Protokollsutdrag från teknik-fritid- och kulturnämnden 2023-12-19 § 316 

Motion från Roger Gardell (L)  

Förslag till beslut 

Teknik-, Fritid- och Kulturnämnden beslutar att skicka ovanstående 

remissvar vidare till Kommunfullmäktige.      

Teknik-, fritid- och kulturnämndens beslut 2023-12-19 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden beslutar att skicka ovanstående remissvar 

vidare till Kommunfullmäktige med ändringen att följande text i 

bedömningen stryks: ”Det är önskvärt för Teknik-, fritid- och 

Kulturförvaltningen att få tydlighet i om upphandling för renovering av 
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Karöline 1 ska ske eller inte. Sådan tydlighet kan ges genom 

beslutshanteringen av motionen i Kommunfullmäktige.” 

Kommunstyrelsens beslut  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla motionens förslag 

om att avbryta upphandlingen samt att motionen är besvarad i den del som 

avser elmotorer och väderskydd. 

Förslag till beslut under sammanträdet  

Ola Robertsson (S), med medhåll från Anna Ekberg (KD), Marianne 

Lundqvist (L), och Peter Bowin (V) föreslår att motionen avslås och 

upphandlingen fullföljs för att få klarhet i kostnaden innan beslut tas om 

fortsatt hantering samt att delen om elmotorer och väderskydd i motionen är 

besvarad. 

 

Roger Gardell (L), med medhåll från Lova Necksten (MP), föreslår att 

kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 

Ordförande Lennarth Förberg (M) ställer frågan om kommunfullmäktige 

bifaller kommunstyrelsens förslag eller Ola Robertssons (S) och finner att 

kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag.  

 

Omröstning begärs och följande beslutsgång fastställs: 

De som önskar bifalla kommunstyrelsens förslag röstar ja. 

De som önskar bifall Ola Robertssons (S) med fleras förslag röstar nej.      

Omröstningsresultat 

26 ja-röster, 22 nej-röster och en är frånvarande varefter ordförande finner 

att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Teknik- fritid- och kulturnämnden 

Roger Gardell 

Anna Hinseäng, förvaltningschef  
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§ 45 Dnr 2023-000097 192 

Besvarande av motion från Catrin Stellte-Fridh (S) om 
sänkt hastighet vid Blekinge Naturbruksgymnasium 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige ger teknik-, fritid- och kulturförvaltningen i uppdrag att 

lämna in ett förslag om hastighetssänkning till 50 km/h på del av väg 620 

förbi Blekinge naturbruksgymnasium, enligt karta från teknik-, fritid- och 

kulturnämndens, till länsstyrelsen och med detta anse motionen vara 

besvarad. 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen 2024-03-05 § 71: 

Catrin Stellte-Fridh (S) föreslår i en motion att hastigheten på del av väg 620 

(Gamla Riksvägen) förbi Blekinge Naturbruksgymnasium sänks till 30 km/h 

av säkerhetsskäl. Det rör sig många elever i området, några till häst och 

några med hund. Förslagsställaren hänvisar till att det är 30 km/h utanför 

övriga skolor och förskolor i kommunen.  

Bedömning 

Motionen har varit på remiss till utbildningsnämnden och teknik-fritid- och 

kulturnämnden. 

Utbildningsnämnden yttrar följande: ”Vi ser detta som en viktig fråga då 

många ungdomar rör sig över denna väg. Det gäller framför allt våra 

ungdomar som går, cyklar, rider och kör med häst och vagn men det gäller 

även våra ungdomar som är nybörjare på att köra maskin med redskap.” 

 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden skriver följande: 

”Väg 620 är en statlig väg, vägsträckan i fråga är belägen utanför tättbebyggt 

område vilket innebär att beslut om ändring av hastighetsgränsen tas av 

Länsstyrelsen.  

Vem som helst, även Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen kan lämna in 

en ansökan om sänkt hastighet till Länsstyrelsen.  

För att respekten för hastighetsbegränsningarna inte ska urholkas är det 

viktigt att man endast beslutar om sänkt hastighet där det verkligen behövs.  
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Att bashastighet råder på vägen innebär inte att det alltid är lämpligt att 

framföra ett fordon i den hastigheten, vilket finns reglerat i 3 kap. 14 § 

trafikförordningen. Vägens karaktär och utformning med fastigheter intill 

vägbanan lämpar sig inte för att framföra fordon i 70 km/tim vilket är 

bashastigheten utanför tättbebyggt område. Vägens utformning ger för 

handen att man kan förvänta sig trafik från fordon och oskyddade trafikanter 

från fastigheter utmed vägen, varför hastigheten ska anpassas efter det. 

Eftersom skolan och passagen till den är belägen vid kurvan är det dock inte 

orimligt att föreslå en sänkning av hastighetsgränsen precis där.” 

 

Nämnden beslutar att ”föreslå Kommunfullmäktige att ge Teknik-, fritid- 

och kulturförvaltningen i uppdrag att lämna in ett förslag om 

hastighetssänkning till 50 km/h på delen av vägen i anslutning till skolan 

enligt bifogad karta till Länsstyrelsen och med detta anse motionen 

besvarad.” 

 

Enligt handläggaren på teknik-, fritid- och kulturförvaltningen beror 

skillnaden i hur lång sträcka som det förslås hastighetssänkning på samt att 

sänkningen är till 50 km/h istället för motionens 30 km/h på en bedömning 

av vad som skulle kunna ge framgång vid en ansökan till länsstyrelsen. 

 

Barnrättsbedömning  

Barn berörs av beslutet och barnchecklista är genomgången. Bifogas 

tjänsteskrivelsen som underlag för beslut. 

 

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag från kommunstyrelsen 2024-03-05 § 71 

Tjänsteskrivelse av Anna-Karin Sonesson, kanslichef 

Barnchecklista 

Protokollsutdrag utbildningsnämnden 2023-08-17 § 123 

Protokollsutdrag teknik-, fritid- och kulturnämnden 2023-04-25 § 98 

Karta TFKN förslag 

Motion från Catrin Stellte-Fridh (S) 

Kartbilaga till motionen 
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Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att föreslå 

kommunstyrelsen besluta att föreslå kommunfullmäktige besluta att ge 

teknik-, fritid- och kulturförvaltningen i uppdrag att lämna in ett förslag om 

hastighetssänkning till 50 km/h på del av väg 620 förbi Blekinge 

naturbruksgymnasium, enligt karta från teknik-, fritid- och kulturnämndens, 

till länsstyrelsen och med detta anse motionen vara besvarad.  

Kommunstyrelsens beslut  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att ge teknik-, fritid- och 

kulturförvaltningen i uppdrag att lämna in ett förslag om hastighetssänkning 

till 50 km/h på del av väg 620 förbi Blekinge naturbruksgymnasium, enligt 

karta från teknik-, fritid- och kulturnämndens, till länsstyrelsen och med 

detta anse motionen vara besvarad. 

Beslutsgång 

Ordförande Lennarth Förberg (M) ställer frågan om kommunfullmäktige 

bifaller kommunstyrelsen förslag och finner att kommunfullmäktige bifaller 

detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Förslagsställaren  

Teknik-fritid- och kulturnämnden  

Tim Sonesson, trafikansvarig  
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§ 46 Dnr 2022-000047 192 

Besvarande av motion från Judith Skörsemo (V) och 
Ally Karlsson (V) inför tillitsmodellen enligt SOU 
2018:38 i hemtjänstverksamheten 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår motionen hänvisning till att kommunen tillämpar 

situationsanpassad styrning i enlighet med beslut i kommunfullmäktige 

november 2023 (beslut om budget). 

 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen 2024-03-05 § 72: 

Judith Skörsemo (V), Ally Karlsson (V) och Peter Bowin (V) lämnar 

följande motion: 

 

”I dag arbetar Ronneby kommuns hemtjänst efter New Public Management 

(NPM) metoden med tidsberäknade punktinsatser och detaljstyrning med 

kontrollfunktioner som stressar både mottagare av hjälpinsatsen såväl som 

utföraren. Det finns väldigt lite utrymme för flexibilitet och möjligheter för 

personalen att ge den service som är viktigast för tillfället. Målstyrning mot 

ett  fastställt mål oftast ekonomiskt, är viktigare än medborgarens behov.  

Regeringen har uppmärksammat problemen med NPM-metoden och tillsatte 

en  utredning av styrning av välfärdstjänster nom kommuner i offentlig 

sektor i  kommuner. Utredningen kom med sitt betänkande SOU 2018:38 

Styra och leda  med tillit. Flera forskare har anlitats som har konstaterat att 

personalens kunskap  och erfarenhet utnyttjats dåligt i NPM-metoden. I en 

tillitsmetod med ökade  möjligheter till flexibilitet och samarbete mellan 

olika yrkesgrupper kan  personalens erfarenhet och kunskap utnyttjats 

betydligt bättre. Arbetet fokuseras  på den hjälp behövandes behov. I de 12 

försöksverksamheter som genomfördes under utredningen visar det sig att 

när personalen får förutsättningar att ge bättre  service och använd sina 

kunskaper ökar trivseln. ökad tillit till personalens  kapacitet och ansvar 

minskar omsättningen av personal, vilket också påverkar  administrationen.  

Det är dags för Ronneby kommun att ta till sig ny kunskap och övergå till en  

metod inom hemtjänsten som är betydligt bättre ur arbetsmiljö synpunkt och  

som ger medborgarna en betydligt bättre service med mindre stress och  

otrygghet Vi föreslår att Ronneby kommunfullmäktige beslutar:  
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- Att införa tillitsmodellen enligt SOU2018: 38 i hemtjänstverksamheten  

- Att införandet sker i nära samarbete med berörd person ”    

 

Kommunfullmäktige beslutar att remittera motionen till kommunstyrelsen 

för  vidare hantering.      

Bedömning 

Att gå mot en mer tillitsbaserad styrning och ledning är inget som motsägs 

utan forskningen stödjer att det är den väg den offentliga sektorn måste ta.  

 

Louise Bringselius menar på att det finns 3 styrprinciper, marknad/pris,  

hierarki/auktoritet och gemenskap/tillit. Hon menar också att tilliten är mest 

central i kunskapsintensiv verksamhet och i kunskapssamhället i övrigt. 

Detta i sin tur ställer nya krav på hur vi arbetar med styrning och ledning.  

Förhållningssätt och kulturen är viktiga delar som måste tas hänsyn till och 

förändras. Det finns ett spänningsfält mellan tillit och kontroll. Genom 

medvetenhet och samtal om upplevelsen om maktobalansen mellan 

medarbetare och överordnad kan man stärka och utveckla relationer och öka 

förutsättningarna till tillit. Sammantaget finns en stor onyttjad potential inom 

välfärdssektorn. Tillit är en styrprincip som syftar till att frigöra en större del 

av denna potential.  

 

Grundidén med tillitsbaserad styrning och ledning är att stimulera samarbete 

och skapa handlingsutrymme i mötet mellan medarbetare och medborgare. 

Det är en styrprincip som innebär att man så långt som möjligt försöker 

bygga på den kunskap och erfarenhet som finns bland välfärdens 

medarbetare och brukare, samtidigt som man också värnar om rollen som 

portvakt till de offentliga välfärdssystemen.  Det är just i hanteringen av 

denna balans som många av välfärdens brukarmötande yrkesgrupper – men 

också politiken – har sin stora utmaning.  

Om tillitsmodellen ska införas i hemtjänsten i Ronneby kommun behövs en 

en utredning och förstudie genomföras av vård och omsorgsförvaltningen 

om och hur styrprincipen/modellen ska införas och se ut i.  

För att genomföra tillitsbaserad styrning krävs ett arbete som sker över tid 

och om en förändrad ledning och styrning ska tillämpas är framgångsfaktor 

att förändringsarbetet påbörjas på ledningsnivå med en tydlighet i 

kommunens styrmodell.  

Utifrån motionens önskemål om at införa tillitsmodellen är det således inte  

enkelt att enbart ändra arbetssättet inom hemtjänsten, utan det är en kulturell 
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förflyttning och förändring av förhållningssätt som måste till som behöver 

börja  på ledningsnivå tillsammans med politiken.      

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslås besluta 

- Att ge kommundirektören i uppdrag att göra en förstudie 

och ta fram ett förslag på en ny styrmodell som stödjer 

styrprincipen om tillit. 

 

- Att ge vård och omsorgsnämnden i uppdrag att besluta om 

att ge förvaltningschefen i uppdrag att göra en förstudie om 

att införa tillitsmodellen inom hemtjänsten i Ronneby 

kommun är möjlig      

 

Yttrande vård och omsorgsnämnden 

Vård- och omsorgsnämnden beslutade 2023-04-19 att lämna följande 

yttrande: 

Vård- och omsorgsnämnden har gett vård- och omsorgsförvaltningen i 

uppdrag att se över och arbeta fram förslag på ny resursfördelningsmodell 

för hemtjänst.  

Beslut 2022-05-25 § 88 Dnr 2022-000089 139  

Vård- och omsorgsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att se över den 

resursfördelningsmodell som används inom hemtjänsten.  

Därefter har vård- och omsorgsnämnden tagit vidare beslut i ärendet, vilket 

innebär att en extern konsult ska upphandlas för uppdraget. Detta då en 

extern konsult bedöms bidra med en mer objektiv syn vid framtagning och 

bedömning av olika resursfördelningsmodeller.  

Beslut 2023-02-22 § 26 Dnr 2022-000184 730  

Vård- och omsorgsnämnden beslutar att ge vård- och omsorgsförvaltningen i 

uppdrag att upphandla tjänsten: ”Översyn samt framtagande av nya 

resursfördelningsmodeller för vård- och omsorgsboende respektive 

hemtjänst” med tillägget att upphandlingen genomförs under förutsättning att 

tilläggsäskande godkänns. 
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Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag från kommunstyrelsen 2024-03-05 § 72 

Tjänsteskrivelse, Lotta Bolwede  

SOU 2018:38, Styra och leda med tillit 

Motion från Judith Skörsemo (V) och Ally Karlsson (V) 
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Kommunstyrelsens beslut  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen med 

hänvisning till att kommunen tillämpar situationsanpassad styrning i enlighet 

med beslut i kommunfullmäktige november 2023 (beslut om budget). 

Beslutsgång 

Ordförande Lennarth Förberg (M) ställer frågan om kommunfullmäktige 

bifaller kommunstyrelsen förslag och finner att kommunfullmäktige bifaller 

detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Förslagsställarna  
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§ 47 Dnr 2023-000290 192 

Besvarande av motion från Ola Robertsson (S) och 
Rebecka Jirle (S) - Avskaffa delade turer 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige anser motionen besvarad.  

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen 2024-03-05 § 74: 

Protokollsutdrag vård- och omsorgsnämnden 2023-12-20 § 206: 

Motion gällande att avskaffa delade turer har inkommit och vård- och 

omsorgsförvaltningen har fått i uppdrag att presentera alternativa modeller 

och kostnader förknippade med dessa för hur verksamheten ska bedrivas 

utan delade turer.        

Bedömning 

De delade turerna har sitt ursprung i de resursfördelningar som möjliggör hur 

scheman kan förläggas med förankring i verksamheternas behov och 

ekonomiska ramar.  

Nuläget ser ut enligt följande:  

- Hemtjänst: 13 delade turer per vecka  

- Vård- och omsorgsboende: 40 delade turer per vecka Samtliga delade turer 

är förlagda till helg.  

En arbetsgrupp har arbetat med att ta fram olika modeller. De har haft 

workshop med representanter från hela förvaltningen samt har det varit en 

enkät ute bland vårdbiträden och undersköterskor som idag går på 

schemarader.  

Det som framkommit som förslag är bland annat möjlighet till helgavtal, 

högre överkapaciteter i samtliga verksamheter och arbetstidsförläggning i 

skift (dag, kväll, natt alternativt kväll, natt). Ett alternativ är att sänka 

heltidsmåttet, med bibehållen lön. Detta skulle innebära att verksamheten 

behöver fler personer i tjänst för att lösa verksamhetens behov.  

Nuvarande arbetstidsmått:  

• 37:00 tim/vecka – dag, kväll, helg  

• 34:20 tim/vecka - natt  

• 36:20 / vecka – rotationstjänst (inkluderar natt)  
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• 40:00 tim/vecka – rak vecka utan helger/röda dagar  

Ren helgtjänstgöring finns ej som framtaget veckoarbetstidsmått i dagsläget 

inom kommunen.  

Arbetsgruppen kommer fram till att det krävs fler medarbetare för att lösa ut 

de delade turerna samt att en och samma modell inte passar alla 

verksamheter. Detta utifrån att grundförutsättningarna ser olika ut. Troligtvis 

behöver flera olika modeller fogas samman och arbetet ske utifrån ett brett 

synsätt.  

Bedömningen är att det skulle kosta mellan 20-30 Mkr för att anställa upp 

personal för att på så sätt kunna lösa ut de delade turerna i ett nuläge. Även 

vid tillskott av nämnd summa kommer det bli svårt utifrån den demografiska 

utvecklingen tillsammans med nuvarande och framtida 

rekryteringsutmaningar att helt frångå delade turer.  

Problematiken finns också i att resurserna behövs på helgen och en ökning 

för att lösa ut de delade turerna kommer att bidra till många resurspass mitt i 

veckan.  

Oavsett vilken modell som används krävs ett jobb med att nyttja resurserna 

och få ut överkapaciteten när den behövs. Att ändra arbetspass medför 

förskjuten arbetstid.  

Verksamheterna ställer sig positiva till att minska eller helt ta bort de delade 

turerna. Bedömningen är att det inom den ekonomiska ram verksamheterna 

har att förhålla sig till pågår ett ständigt arbete med att minska delade turer. 

 Det kommer däremot bli svårt att lösa ut de delade turerna inom befintlig 

ram. Dock kommer verksamheterna försöka nyttja resurser som redan 

används på ett effektivare sätt, exempelvis genom förändrade 

arbetstidsförläggningar över dygnet. Detta skulle eventuellt kunna medföra 

en möjlighet att lösa ut fler delade turer.  

Med denna bedömning anser vi motionen besvarad och att arbetet med att 

reducera eller helt frångå delade turer kommer att fortskrida.        

Förslag till beslut 

Vård- och omsorgsnämnden föreslås besluta att anse motionen besvarad.        

Vård- och omsorgsnämndens beslut 2023-12-20 

Vård- och omsorgsnämnden beslutar föreslå kommunstyrelsens arbetsutskott 

föreslå kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige besluta att anse 

motionen besvarad med tillägget att vård-och omsorgsnämnden ger 

förvaltningen i uppdrag att tillsätta en arbetsgrupp som arbetar fram en 

modell för att på sikt avveckla delade turer i Ronneby kommun. 
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Kommunstyrelsens beslut  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att motionen är besvarad.  

Beslutsgång 

Ordförande Lennarth Förberg (M) ställer frågan om kommunfullmäktige 

bifaller kommunstyrelsen förslag och finner att kommunfullmäktige bifaller 

detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Förslagsställarna  
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§ 48 Dnr 2023-000427 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG Julgransskog 
på torget 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår medborgarförslag.  

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsens beslut 2024-03-05 § 73: 

I ett medborgarförslag föreslås en julgransskog på torget enligt följande: 

”För att skapa trivsel och engagemang är mitt förslag att en "skog" av 

julgranar skapas på torget i Ronneby i juletid, exempelvis under december. 

Varje förskoleavdelning alternativt varje förskola i kommunen får en gran att 

dekorera där barnen får bestämma eventuellt tema och skapa dekorationer att 

sätta i granen. Granarna placeras sedan tillsammans på torget med lämplig 

belysning för allmänheten att ta del av och det skapar samtidigt julstämning i 

staden. Barnen känner engagemang i att de får vara med och pynta staden 

och att det visas offentligt. Invigning av julgransskogen kan göras högtidligt 

i samband med annan julaktivitet på torget. Kanske finns det skogsägare 

eller julgransförsäljare som vill sponsra med granar eller så köper 

kommunen in dem.”  

Bedömning 

Näringslivs- och kommunikationsenheten har via näringslivsutvecklare 

Annika Sandqvist lämnat ett yttrade. 

Enheten ser utmaningar med en julgransskog på torget då den skulle bidra 

till otrygghet med mörker och skuggor, något som det arbetas hårt med att få 

bort. Förskolebarn har dock getts möjlighet att pynta de granar som brukar 

placeras utmed gågatan. 

 

Utöver trygghetsaspekten kan en skog av julgranar på torget innebära 

skötselsvårigheter av torgytan t.ex. vid snöfall. 

 

 

Barnrättsbedömning  

Barn berörs indirekt av beslutet och barnchecklista är genomgången. Bifogas 

tjänsteskrivelsen som underlag för beslut. 
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Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag från kommunstyrelsen 2024-03-05 § 73 

Tjänsteskrivelse av Anna-Karin Sonesson, kanslichef 

Medborgarförslag Julgransskog på torget 

Yttrande av Annika Sandqvist, näringslivsutvecklare 

Barnchecklista 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att föreslå 

kommunstyrelsen att avslå medborgarförslaget.  

Kommunstyrelsens beslut  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå medborgarförslaget. 

Beslutsgång 

Ordförande Lennarth Förberg (M) ställer frågan om kommunfullmäktige 

bifaller kommunstyrelsen förslag och finner att kommunfullmäktige bifaller 

detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Förslagsställaren  
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§ 49 Dnr 2023-000231 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG starta upp en 
familjecentral 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen tillsammans med 
utbildningsnämnden och nämnden för arbete och välfärd i uppdrag att 
undersöka möjligheter, förutsättningar och kostnader för en 
familjecentral i Ronneby och en i Kallinge samt att därmed anse 
medborgarförslaget besvarat. 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen 2024-03-05 § 75 

Ett medborgarförslag om att starta upp en familjecentral har inkommit till 

Ronneby kommun. Medborgarförslaget beskriver ett önskemål om en 

familjecentral i Ronneby där barnfamiljer kan träffas. Förslaget innefattar 

även en önskan om ett babycafé. 

 

Nämnden för arbete och välfärd och utbildningsnämnden har begärts yttra 

sig över medborgarförslaget.  

Bedömning 

Familjecentral är en arena för föräldraskapsstöd och en ”En väg in- 

verksamhet” där samlokalisering gör det enklare för familjer att ta del av 

flera aktörers verksamheter. Familjecentralen bygger på en samverkan och 

samordning av resurser mellan olika uppdragsgivare. Basen är mödra- och 

barnhälsovården i samverkan med öppen förskola samt en förebyggande 

socialtjänst, men ytterligare aktörer kan förekomma.  

 

Familjecentraler finns i många av Sveriges kommuner, enligt Myndigheten 

för familjerätt och föräldraskapsstöd (MFoF). I Blekinge finns en 

familjecentral i Karlskrona kommun som startade upp i september 2023. 

 

I nationell och regional styrningen finns familjecentral med som ett exempel 

på arbetssätt som förespråkas. Tidiga samordnade insatser för barn och unga 

(TSI) är en prioriterat i Ronneby kommun. Familjecentralens syfte och mål 
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harmoniserar med att främja tidiga insatser för barn och unga samt med 

kommunens hållbarhetsstrategi:  

 

* Vi satsar på tidiga insatser och samarbeten för att alla barn ska få en god 

uppväxt och goda livschanser  

* Vi erbjuder föräldraskapsstöd som stärker föräldraförmågan och relationen 

mellan förälder och barn  

* Vi hittar arbetssätt och gör insatser som mildrar effekterna av ekonomiska 

skillnader i barns uppväxter, och minskar konsekvenserna av social utsatthet 

 

I yttranden över förslaget framkommer följande: 

 

Utbildningsnämnden ställa sig positiv till att samverka med andra 

verksamheter kring en familjecentral. Utbildningsförvaltningen kan dock 

inte kan ta samordningsansvar för en familjecentral.   

 

Nämnden för arbete och välfärd ställer sig positiva till samverkan mellan 

olika parter till förmån för föräldraskapsstöd och en familjecentral är ett sätt 

att bedriva sådan samverkan. Arbete- och välfärdsförvaltningen ställer sig 

positiva till att fortsatt undersöka möjligheten till att starta en familjecentral i 

samverkan med bland annat Region Blekinge samt andra aktörer inom 

kommunen. 

 

Det bedöms angeläget för Ronneby kommun att tillsammans med Region 

Blekinge undersöka möjligheter och förutsättningar för en familjecentral i 

Ronneby kommun. Faktorer som behöver beaktas är nuvarande 

föräldraskapsstöd och behov, organisation och samordning, resursbehov och 

ekonomisk fördelning, ansvarsfördelning samt lokalisering. En 

förstudierapport bör genomföras enligt Ronneby kommuns projektmodell.  

 

 

Barnrättsbedömning  

Påverkar beslutet, direkt eller indirekt, barn och ungdomar? 

 

Frågan om en familjecentral bedöms påverka barn i stor utsträckning. Alla 

barn i åldern 0–6 år berörs då en familjecentral vänder sig till alla barn i 
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denna åldersgrupp. En familjecentral har som inriktningen att skapa jämlik 

hälsa hos blivande föräldrar, föräldrar, barn och andra viktiga vuxna runt 

barnet. Familjecentralen ska bidra till att utjämna hälsoklyftor, stärka 

individens egenmakt samt att minska socioekonomisk och psykologisk stress 

i den enskilda familjen. Barn och familjer i Ronneby med stort behov av stöd 

är därav en viktig målgrupp.   

 

Har barn/ungdomar som kan komma att beröras av beslutet fått uttrycka sina 

åsikter? 

Barn har inte fått komma till tals då det inte bedöms angeläget i detta skede. 

Vid beslut om fortsatt utredning om en familjecentral bör barn och 

vårdnadshavare göras delaktiga. 

Innebär beslutet att barns och ungdomars bästa har beaktats? 

En utredredning om en familjecentral i Ronneby bedöms grundläggande för 

att bedöma vad som är barns bästa i frågan. Vid en sådan utredning bör en 

mer omfattande prövning av barns bästa genomföras, en så kallad 

barnkonsekvensanalys.  

Beskriv eventuella intressekonflikter 

Finansiella och organisatoriska möjligheter kan påverka utfallet av en 

eventuell utredning av en familjecentral. Region Blekinges deltagande är en 

förutsättning för att fortsatt undersöka möjligheter och förutsättningar för en 

familjecentral i Ronneby kommun. 

 

Beslutsunderlag  

Protokollsutdrag från kommunstyrelsen 2024-03-05 § 75 

Medborgarförslag från Jimmy Tofftin 

Yttrande från Nämnden för arbete och välfärd  

Yttrande från Utbildningsnämnden 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige besluta  

 

att ge kommunledningsförvaltningen tillsammans med 

utbildningsförvaltningen och arbete- och välfärdsförvaltningen i uppdrag att 

undersöka möjligheter och förutsättningar för en familjecentral i Ronneby 

kommun samt att anse medborgarförslaget besvarat.  
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Kommunstyrelsens beslut  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 

ge kommunledningsförvaltningen tillsammans med utbildningsförvaltningen 

och arbete- och välfärdsförvaltningen i uppdrag att undersöka möjligheter, 

förutsättningar och kostnader för en familjecentral i Ronneby och en i 

Kallinge samt att anse medborgarförslaget besvarat. 

Förslag till beslut under sammanträdet  

Ordförande Lennarth Förberg (M) föreslår kommunfullmäktige att ge 
kommunstyrelsen tillsammans med utbildningsnämnden och nämnden 
för arbete och välfärd i uppdrag att undersöka möjligheter, 
förutsättningar och kostnader för en familjecentral i Ronneby och en i 
Kallinge samt att därmed anse medborgarförslaget besvarat.      

Beslutsgång 

Ordförande Lennarth Förberg (M) ställer frågan om kommunfullmäktige 

bifaller ordförandens eget förslag och finner att kommunfullmäktige bifaller 

detsamma.     

________________ 

Beslutet skickas till: 

Utbildningsnämnden 

Nämnden för arbete och välfärd  

Sofie Ceder  
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§ 50 Dnr 2024-000142 192 

Anmälan av motion från Peter Bowin (V) belys 
järnvägsbron i centrum med orange färg varje år den 25 
november  

 

Beslut 

Kommunfullmäktige remitterar motionen till kommunstyrelsen för vidare 

hantering. 

Ärendebeskrivning 

Förslag från Peter Bowin (V): 

25 november – Internationella dagen för avskaffandet av våld mot kvinnor 

instiftades av FNs generalförsamling år 1999. Orange Day kampanjen 

startades år 2008 av FNs dåvarande generalsekreterare som utnämnde den 

25:e varje månad till Orange Day. Orange Day är dagen då FN uppmanar 

hela världen att manifestera och uppmärksamma våld mot kvinnor. Som en 

ljus och optimistisk färg representerar orange en värld fri från våld mot 

kvinnor och flickor. 

Det specifika datumet valdes för att hedra systrarna Mirabal från 

Dominikanska republiken. De lönnmördades och blev folkhjältar för sitt 

okuvliga motstånd mot landets forne diktator, sexualförbrytaren och 

massmördaren Rafael Trujillo. FN och flera andra aktörer försökte påverka 

diktatorn att skona systrarna, som vid upprepade tillfällen fängslades och 

torterades. Han gick med på det, men beslutade i hemlighet att lönnmörda 

dem. De mördades den 25 november 1960. 

På Orange Day den 25 november färgas hela världen orange för att 

manifestera mot våldet. 

I världen lyser kända byggnader i orange, människor bär något orange och 

engagerar sig genom att anordna event och manifestationer för att 

uppmärksamma våld mot kvinnor.” (Från UN Womens hemsida). 

Även Ronneby kan med vår belysta järnvägsbro över ån i centrum lysa upp 

världen i orange färg och visa att vi står upp för de kvinnor som blir 

misshandlade. Om någon/några vill följa exemplet och lysa upp fler 

byggnader är det bara bra. 

Vi föreslår kommunfullmäktige besluta att uppmärksamma den 25 nov – 

Internationella dagen för avskaffandet våld mot kvinnor – genom att belysa 

Järnvägsbron med orange färg den 25 november varje år. 
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________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen  

 


